

### KNAU hosts a high-level delegation from Finland

The Kyrgyz National Agrarian University, KNAU, hosted on 17 January 2018 H.E. Ambassador Mikko Kivikoski, and a parliamentary delegation from Finland, Mr Ville Skinnari and Mr Kari Kulmala, and the Honorary Counsel of the Kyrgyz Republic to Finland, Mr Petri Numminen, the Honorary Counsel of Finland to the Kyrgyz Republic, Mr Anvar Prazdnikov.

During the meeting, Rector Nurgaziev recognised the long-term partnership with the University of Eastern Finland, which was enacted already in 2009 through the Food and Agriculture Organisation, FAO, and their work on fisheries and aquaculture development, funded by the Ministry of Foreign Affairs of Finland. KNAU and UEF have continued collaboration by developing fisheries and aquaculture curricula with the support of FAO. Currently, the two universities are collaborating on capacity building efforts to develop fisheries and aquaculture education in the Kyrgyz Republic, through the FishEDU project, aiming at training of trainers, development of course material and improving and developing training infrastructure at KNAU. The FishEDU project is funded by the Ministry of Foreign Affairs through the Higher Education Institutions Institutional Cooperation Instrument (HEI ICI).

During the meeting, the delegation participated in the inauguration of the KNAU Aquaculture Centre, supported by the FishEDU project that is envisaged to act as a resource centre for fisheries and aquaculture education, not only in the Kyrgyz Republic, but also in the Central Asia Region.

H.E. Ambassador Mikko Kivikoski commended the efforts of the two universities: “FishEDU is a very significant project for the development of fisheries and the aquaculture sector in the Kyrgyz Republic. The results of the project are visible already, for instance, opening of the aquaculture centre. Hopefully during our next mission to Kyrgyzstan we’ll see more activity in the newly opened Aquaculture Centre, and new achievements of the FishEDU project”.

The two universities have earlier implemented a mobility and intensive course programme through the CAFEIN (Central Asia Finnish Education Institutes Network) project, which was also funded by the Ministry of Foreign Affairs of Finland through the North-South-South Network Partnership Programme. The initiatives of the two universities have been streamlined to support the achievement of the Sustainable Development Goals, SDGs, particularly SDG 4 for quality education , SDG 2 for zero hunger and SDG 1 for no poverty.

Member of Finnish Parliament Ville Skinnari emphasised the partnership between Central Asia and Finland, and the importance of investment in research and science, “Central Asia is a strategic partner of Finland in achieving the Sustainable Development Goals,” he said.

For further information, please contact:

Sofia Nishaeva, Project Coordinator; UEF [sofiia.nishaeva@uef.fi](mailto:sofiia.nishaeva@uef.fi)

Aida Bekturova, Project Coordinator; KNAU [kau.icc@gmail.com](mailto:kau.icc@gmail.com)

FishEDU <http://www.uef.fi/fi/web/fishedu> email: [fishedu@uef.fi](mailto:fishedu@uef.fi)

HEI ICI programme [http://www.cimo.fi/programmes/hei-ici/projects\\_2016\\_2018](http://www.cimo.fi/programmes/hei-ici/projects_2016_2018)

КНАУ принимает высокопоставленную делегацию из Финляндии

17 января 2018 года Кыргызский Национальный Аграрный Университет, КНАУ, принял Его Превосходительство Посла Микко Кивикоски и парламентскую делегацию из Финляндии, г-на Вилле Скиннари и г-на Кари Кулмала, Почетного консула Кыргызской Республики в Финляндии, г-на Петри Нумминен, а также Почетного консула Финляндии в Кыргызской Республике, г-на Анвара Праздников.

В ходе встречи Ректор КНАУ г-н Нургазиев подчеркнул долгосрочное партнерство с Университетом Восточной Финляндии, которое началось еще в 2009 году при помощи Продовольственной и сельскохозяйственной организации ООН (ФАО) и ее работы по развитию рыболовства и аквакультуры, при финансовой поддержке Министерства иностранных дел Финляндии. КНАУ и УЕВ продолжили сотрудничество путем разработки учебного плана по рыболовству и аквакультуре при поддержке ФАО. В настоящее время два университета сотрудничают по созданию потенциала с целью развития образования в секторе рыболовства и аквакультуры в Кыргызской Республике в рамках проекта FishEDU, направленного на обучение тренеров, разработку материалов курса, улучшения и развития учебной инфраструктуры в КНАУ. Проект FishEDU финансируется Министерством иностранных дел Финляндии в рамках Инструмента по институциональному сотрудничеству высших учебных заведений (HEI ICI).

В ходе встречи делегация приняла участие в торжественном открытии Центра аквакультуры КНАУ при поддержке проекта FishEDU, который, предполагается, будет выступать в качестве ресурсного центра по образованию в сфере рыболовства и аквакультуры не только в Кыргызской Республике, но и во всей Центральной Азии.

Его Превосходительство г-н Микко Кивикоски высоко оценил усилия обоих университетов: “FishEDU – очень важный проект для развития сектора рыболовства и аквакультуры в Кыргызской Республике. Результаты проекта заметны уже сейчас, например, открытие центра аквакультуры. Надеемся в ходе нашей следующей миссии в Кыргызстан мы увидим больше работы в недавно открытом Центре аквакультуры, а также новые достижения проекта FishEDU”.

Оба университета ранее проводили программы по обмену студентами и интенсивные курсы в рамках проекта CAFEIN (Central Asia Finnish Education Institutes Network), который также финансировался Министерством иностранных дел Финляндии в рамках партнерской программы Север-Юг-Юг. Инициативы обоих университетов были направлены на оказание поддержки в достижении Целей Устойчивого Развития, ЦУР, в особенности ЦУР 4 по качественному образованию, ЦУР 2 по ликвидации голода, ЦУР 1 по ликвидации нищеты.

Член Финского Парламента Вилле Скиннари подчеркнул партнерство между Центральной Азией и Финляндией и важность инвестирования в исследования и науку: “Центральная Азия является стратегическим партнером Финляндии в достижении Целей Устойчивого Развития».

За более детальной информацией, пожалуйста, обращайтесь:

София Нишаева, Координатор проекта; УВФ [sofiia.nishaeva@uef.fi](mailto:sofiia.nishaeva@uef.fi)

Аида Бектурова, Координатор проекта; КНАУ [kau.icc@gmail.com](mailto:kau.icc@gmail.com)

FishEDU <http://www.uef.fi/fi/web/fishedu> эл. почта: [fishedu@uef.fi](mailto:fishedu@uef.fi)

Программа HEI ICI [http://www.cimo.fi/programmes/hei-ici/projects\\_2016\\_2018](http://www.cimo.fi/programmes/hei-ici/projects_2016_2018)